
Protokół Nr  XVI/2019  

 z obrad XVI  sesji Rady Miasta Rypin w dniu  29 listopada 2019 roku w Urzędzie Miasta Rypin  pod 

przewodnictwem p. Sławomira  Malinowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta. 

   

 Na stan 15 radnych obecnych było   14. 

 Lista obecności stanowi  zał. nr 1 do protokołu.  

Porządek obrad :  

1.  Sprawy organizacyjne: 

     a/ otwarcie obrad  XVI sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie quorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  XVI  sesji. 

     c/ przyjęcie protokołu  XIII, XIV i XV  sesji. 

     d/ komunikaty  Przewodniczącego  Rady Miasta.  

2.  Sprawozdanie przewodniczących Komisji Rady  z prac komisji.  

3.  Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie  przyjęcia  programu  współpracy Gminy Miasta Rypin  z organizacjami  

    pozarządowymi  oraz podmiotami  wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy  z dnia  24   

    kwietnia  2003 roku o działalności pożytku  publicznego  i o wolontariacie  na rok    

    2020,( projekt uchwały  Nr  XVI/ 112/2019 ), 

  b/ w sprawie określenia   wysokości  stawek  podatku od nieruchomości ( projekt uchwały   

     Nr  XVI/113/2019 ), 

   c/ w sprawie  określenia wysokości stawek podatku  od środków  transportowych ( projekt  

      uchwały  Nr  XVI/114/2019 ), 

   d/   zmieniającej  uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2019 rok             

    (projekt uchwały  Nr  XVI/115/2019 ), 

 



  e/ zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  

     Finansowej  Gminy  Miasta Rypin  na lata  2019-2027 (projekt  uchwały  

           Nr XVI/116 /2019). 

  f/  w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży  drewna przyjmowanej jako podstawa obliczania  

       podatku leśnego na rok 2020 ( projekt uchwały  Nr  XVI/117/2019  ), 

  g/   w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej  jako podstawa obliczania podatku  

        rolnego na rok 2020 ( projekt uchwały  Nr  XVI/118/2019  ), 

   h/  w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa  

       Komunalnego PK KOMES Sp. Z o. o. w Rypinie oraz objęcia z tego tytułu udziałów  ( projekt   

       uchwały Nr  XVI/119/2019), 

 4. Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od XIII sesji,  

    w tym z realizacji uchwał. 

 5. Wnioski i informacje. 

 6. Zamknięcie  obrad   XVI sesji Rady Miasta Rypin. 

 

Ad.1a 

Przewodniczący  Rady Miasta p. Sławomir  Pawłowski otworzył obrady  XVI sesji. Stwierdził quorum.  

Powitał  wszystkich przybyłych na obrady sesji jak również  oglądających sesję  on laine. 

 

 Ad.1b 

Przewodniczący  Rady   informował, że porządek  obrad sesji radni otrzymali w ustawowym terminie. 

Burmistrza Miasta  p. Paweł Grzybowski , w związku z brakiem kompromisu ze strony radnych, 

wnioskował o wycofanie z porządku obrad sesji  wszystkich  projektów uchwał dot.  gospodarki 

odpadami komunalnymi i wprowadzenie zmian  wynikających  z nowelizacji  ustawy o utrzymaniu  

czystości   i porządku  w gminach. Zapewnił, że wraz z radnymi czyni   wszystko, aby  opłaty za  śmieci 

były  jak najkorzystniejsze  dla mieszkańców . Ta rewolucja śmieciowa  odbywa się  w całej Polsce . 

Poprawki co do tych uchwał przedstawi na sesji nadzwyczajnej w dniu  03 grudnia br. 



Przewodniczący Rady  poddał  więc pod głosowanie  wniosek o  usunięcie  z porządku obrad  6 

projektów  uchwał dot.  w/w tematyki – od Nr  XVI/113/2019 do Nr XVI/118/2019 (od  podpunktu  3b 

do podpunktu  3g). 

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła.  

Protokół głosowania imiennego stanowi zał. Nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący informował, że w tej sytuacji zmianie  uległa  numeracja  kolejnych projektów  

uchwał   wprowadzonych w miejsce  projektów  usuniętych.   Tak więc w podpunkcie: 

- 3 b wprowadzono projekt uchwały Nr XVI/113/2019 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości,  

- 3 c wprowadzono projekt uchwały Nr XVI/114/2019 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych,  

- 3 d wprowadzono projekt uchwały Nr XVI/115/2019 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Rypin na 2019 rok,  

- 3 wprowadzono projekt uchwały Nr XVI/116/2019 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Rypin na lata 2019-2027.  

Przewodniczący ogłosił krótką przerwę w obradach, aby dostosować system głosowania do wcześniej 

przyjętych zmian. 

Po przerwie Przewodniczący wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad  jeszcze 3 dodatkowych  

projektów uchwał: 

- projektu uchwały Nr XVI/117/2019 w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży  drewna 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku leśnego na rok 2020 – w pkt. 3f, 

- projektu uchwały Nr XVI/118/2019 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego na rok 2020 – w pkt. 3g, 

- projektu uchwały Nr XVI/119/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego 

do Przedsiębiorstwa Komunalnego PK KOMES Sp. Z o. o. w Rypinie oraz objęcia z tego tytułu udziałów 

– w pkt. 3 h. 

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła.  

Protokoły głosowań stanowią załączniki nr 3,4 i 5  do protokołu. ( wprowadzenie  każdego  projektu 

uchwały głosowano oddzielnie, zawsze  14 głosami „za „ ) 



Przewodniczący Rady Miasta poddał porządek obrad XVI sesji po zmianach pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie  przyjęła porządek obrad XVI sesji.  

Protokół głosowania imiennego stanowi zał. nr 6  do protokołu.  

 

Ad. 1 c 

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie przyjęła protokoły XIII, XIV, XV sesji.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr  7 do  protokołu.  

 

Ad. 1 d 

Przewodniczący Rady  Miasta zaprosił wszystkich obecnych na odpalenie choinki w dniu 6 grudnia o 

godz. 17.00 na ul. Nowy Rynek . Zachęcił ,aby Państwo radni wystąpili w czapkach Świętego Mikołaja.  

W imieniu Przewodniczącego Komisji Oświaty i Wychowania zaprosił radnych do przedszkoli 

miejskich w dniu 6 grudnia, z okazji Mikołajek będą dzieciom wręczane słodycze. Zbiórka w PM Nr 1 o 

godz. 8.00.  

Informował też, że w tym roku radni miasta nie biorą udziału w akcji Szlachetna Paczka. Zamiast tego, 

prowadzona jest zbiórka pieniędzy dla ucznia Szkoły Podstawowej Nr 3 w Rypinie, który zapadł na 

ciężką chorobę.  

Na koniec zaprosił do UM  na kiermasz świąteczny w dniu 5 grudnia br przygotowany przez uczniów 

Liceum Plastycznego w Rypinie.  

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady informował, że w okresie od ostatniej sesji komisje odbyły wspólne posiedzenie 

na którym opiniowały projekt budżetu miasta Rypin na 2020 rok.  

 

Ad.3a 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały  Nr XVI/112/2019  w sprawie  przyjęcia  

programu  współpracy Gminy Miasta Rypin  z organizacjami  pozarządowymi  oraz podmiotami  



wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy  z dnia  24  kwietnia  2003 roku o działalności pożytku  

publicznego  i o wolontariacie  na rok    2020. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/112/2019  w sprawie  

przyjęcia  programu  współpracy Gminy Miasta Rypin  z organizacjami  pozarządowymi  oraz 

podmiotami  wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy  z dnia  24  kwietnia  2003 roku o działalności 

pożytku  publicznego  i o wolontariacie  na rok    2020. 

Uchwała Nr  XVI/112/2019  stanowi zał. nr   8   do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi zał. nr  9 do protokołu.  

 

Ad.3b 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr  XVI/113/2019 w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Jest opinia komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem formalno-

prawnym.  

Radny p. Kędzierski wnioskował o zmianę stawki podatku    od nieruchomości   w §  1 punkt 2  z 

kwoty 23,30 na kwotę  23,08 zł . Dotyczy to podatku od  1 m2 powierzchni użytkowej  budynków lub 

ich części  związanych  z   prowadzeniem  działalności gospodarczej  oraz od budynków  mieszkalnych  

lub ich części  zajętych na  prowadzenie działalności  gospodarczej.  Ponadto w   punkcie 7 podpunkt 

a tego § zmianę stawki  podatku z kwoty 0,83 zł  do kwoty 0,82 zł.  Dotyczy to  podatku od 1 m2 

powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem  działalności  gospodarczej  bez względu na  

sposób zakwalifikowania  w ewidencji gruntów i   budynków.  

Z-ca Skarbnika  Miasta  p. Pietrzak zwracał  uwagę na  drobne poprawki  w tym projekcie jak również  

w pozostałych projektach  uchwał dot. podatków . W podstawie prawnej  mówiącej     o  samorządzie 

gminnym  należy  dopisać poz.  1571 , natomiast w  ustawie mówiącej  o podatkach i opłatach 

lokalnych  wykreślić   poz. 2244 z 2018r.  

 

 



Zdaniem radnego p. Nowatkowskiego obniżenie  tej stawki do 3 %  może wywołać skutki finansowe. 

Z-ca Skarbnika  wyjaśniał, że  zmiana  w § 1  podpunkt   2 skutkuje  mniejszymi wpływami do  budżetu 

w kwocie 50 tys. zł,   natomiast zmiana  stawki  w tym paragrafie podpunkt  7 skutkuje zmniejszonymi  

wpływami  około 9 tys. zł. 

Radny p. Tyburski  popierał  utrzymanie  podatków na niezmienionym poziomie. Chociaż to mała   

pomoc  ale będzie to pomoc dla  przedsiębiorców.  

Propozycje radnego p. Kędzierskiego  poparł również  przewodniczący p.Malinowski. 

Po dyskusji  Przewodniczący  Rady  poddał  pod głosowanie   wniosek  p. radnego  - zmianę  stawki 

podatku    od nieruchomości   w §  1 punkt 2  z kwoty 23,30 na kwotę  23,08 zł  i  w   punkcie 7 

podpunkt a tego § zmianę stawki  podatku z kwoty 0,83 zł  do kwoty 0,82 zł.   

Rada Miasta  Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie  wniosek przyjęła.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr 10 do protokołu.  

Następnie Przewodniczący  Rady poddał w/w  projekt uchwały pod głosowanie wraz z przyjętymi 

zmianami.  

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/113/2019 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Uchwała Nr  XVI/113/2019 stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi zał. nr  12 do protokołu. 

 

Ad.3c 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały  Nr XVI/114/2019 w sprawie  określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym. 

Radny p. Kędzierski zwrócił uwagę na proponowaną wysokość podatku od środków transportu 

publicznego, a dokładniej o busy do 22 osób. Niektóry osoby, które prowadzą takie działalności nie 

mają ich zarejestrowanych w mieście ze względu na wysokie podatki. Odstajemy wysokością tego 

podatku od innych miejscowości. Podał stawki, jakie są w ościennych miejscowościach. Proponował, 

aby w par. 1 pkt.7 a) zmienić stawkę z 800 zł na 450 zł.  



Pan Burmistrz odnosząc się do wypowiedzi radnego Kędzierskiego stwierdził, że jest to propozycja do 

rozważenia. Zmniejszenie tej kwoty może się w przyszłości kalkulować i transport będzie lokowany w 

Rypinie a nie w innych miejscowościach. 

 Pan radny głaszał  wniosek formalny , aby w § 1 punkt 7a  zmienić stawkę od autobusu w zależności  

od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy  mniejszej niż  22 miejsca  z kwoty 800 zł  do 

kwoty 450 zł. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. 

Rada  Miasta Rypin  13 głosami „za „ przy 1 „przeciw „ wniosek przyjęła.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr  13 do protokołu.  

 Następnie  Przewodniczący  Rady  poddał pod głosowanie  w/w projekt uchwały  wraz z przyjętą 

poprawką.  

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym podjęła uchwałę Nr XVI/114/2019 w 

sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Uchwała Nr  XVI/114/2019 stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi zał. nr  15 do protokołu. 

 

Ad.3d 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  XVI/115/2019   zmieniającej  uchwałę 

w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2019 rok      

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym.   

Skarbnik Miasta informowała o dodatkowych zmianach  dot. korekty  dochodów  Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego Nr 2  w związku z pozyskaniem  środków   z darowizn , zwiększeniu planu dochodów  

MOPS w związku  z otrzymanym dofinansowaniem  z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na  

kształcenie   ustawiczne pracowników, korektę dochodów  bieżących  UM związanych z realizacją  

projektu „ Okno na zawód przyszłości „ .  

 Informowała też nt.  zmian dot. dochodów majątkowych  tj.  korekty  klasyfikacji budżetowej  dot. 

dofinansowania  do zadania  pn. „przebudowa dróg gminnych  ( ul. Koszarowa. Ul. Cholewińskiego),  

korekta  klasyfikacji  budżetowej  dot.  dofinansowania  do zadania  „ Przebudowa dróg gminnych ( ul. 



Garncarska , ul. Ks. Chojeckiego  i ul. Zduńska ) , dofinansowanie   ze środków  Funduszu  Rozwoju  

Kultury Fizycznej  w ramach programu Modernizacji  Infrastruktury  Sportowej  -edukacja 

2016,korekta dochodów majątkowych  związanych z realizacją  projektu  „ Okno na zawód  

przyszłości „ – przeniesienie do  dochodów  bieżących , korekta planu  dochodów  w zakresie  

środków  na realizacje  projektu  pn. „Infrostrada  Kujaw i Pomorza 2.0 „ do kwoty  61.403,03 zł .  

Radny p. Nowatkowski pytał , czy środki dla Przedszkola Chatka Puchatka , są to środki    z naszego   

budżetu.  Pani Skarbnik  wyjaśniała, że  co roku jest planowana dotacja dla niepublicznego 

przedszkola. Wielkość tej dotacji zależy od ilości  dzieci.  Ten wzrost dotyczy   zmiany  podstawy 

wyliczenia.  

Przewodniczący Rady poddał zgłoszone zmiany  pod głosowanie. 

 Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła  dodatkowe zmiany do budżetu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr 16 do protokołu. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  poddał pod głosowanie     w/w projekt uchwały  wraz z przyjętymi 

zmianami. 

Rada Miasta Rypin  14  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XVI/115/2019   

zmieniającą uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2019 rok   

Uchwała Nr  XVI/115/2019 stanowi zał. nr  17 do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi zał. nr 18  do protokołu. 

 

Ad.3e 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr XVI/116/2019 zmieniającej uchwałę  w 

sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Gminy  Miasta Rypin  na lata  2019-2027. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym.   

 Z-ca  Skarbnika p.  Pietrzak prosił o uwzględnienie  zmian  przyjętych w poprzedniej uchwale. 

Rada Miasta Rypin 14  głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr XVI/116/2019 zmieniającą   

uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Gminy  Miasta Rypin  na lata  

2019-2027. 

Uchwała Nr  XVI/116/2019 stanowi zał. nr 19  do protokołu.  



Protokół głosowania  imiennego stanowi zał. nr do  20 protokołu. 

 

Ad.3f 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XVI/117/2019 w sprawie obniżenia 

średniej ceny sprzedaży  drewna przyjmowanej jako podstawa obliczania  podatku leśnego na rok 

2020 . 

Jest pozytywna opinia Komisji Rady Miasta oraz radcy prawnego pod względem  formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  12    głosami  „za „  przy 2  „wstrzymujących „ podjęła uchwałę Nr 

XVI/117/2019 w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży  drewna przyjmowanej jako podstawa 

obliczania  podatku leśnego na rok 2020 . 

Uchwała Nr  XVI/117/2019  stanowi zał. nr  21   do protokołu. 

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr  22  do protokołu.  

 

Ad. 3g 

Przewodniczący Rady Miasta   przedstawił projekt  uchwały Nr  XVI/118/2019    w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta przyjmowanej  jako podstawa obliczania podatku rolnego na rok 2020 . 

Jest pozytywna opinia Komisji Rady Miasta oraz radcy prawnego pod względem  formalno-prawnym. 

 Rada Miasta Rypin 12  głosami  „za „ przy  2 „wstrzymujących  podjęła uchwałę Nr  XVI/118/2019 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej  jako podstawa obliczania podatku 

rolnego na rok 2020 

Uchwała Nr  XVI/118/2019  stanowi zał. nr  23  do protokołu. 

Protokół  głosowania imiennego  stanowi  zał.  nr 24 do  protokołu.  

 

Ad.3h 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  XVI/119/2019   w sprawie wyrażenia 

zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa Komunalnego PK KOMES Sp. Z o. o. w 

Rypinie oraz objęcia z tego tytułu udziałów .  



Jest pozytywna opinia Komisji Rady Miasta oraz radcy prawnego pod względem  formalno-prawnym. 

Radny  p. Furman pytał, czy ta zmiana została ujęta w  uchwale zmieniającej  budżet? 

Skarbnik miasta wyjaśniała, że  jest to ujęte  we wcześniej podjętej uchwale  zmieniającej  uchwałę  w 

sprawie  uchwalenia  budżetu miasta Rypin. Było to przedmiotem wspólnego posiedzenia  komisji 

Rady.  

Przewodniczący Rady poddał  projekt uchwały pod głosowanie 

Rada Miasta Rypin  13 glosami „za „  przy  1 „wstrzymującym „  podjęła uchwałę Nr  XVI/119/2019   

w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa Komunalnego 

PK KOMES Sp. Z o. o. w Rypinie oraz objęcia z tego tytułu udziałów . 

Uchwała Nr  XVI/119/2019 stanowi zał. nr 25  do protokołu.  

Protokół  głosowania  imiennego stanowi  zał. nr  26 do protokołu.  

 

 

Ad.4  

Burmistrz Miasta  p. Paweł Grzybowski  informował , że  realizację uchwał z poprzednich sesji   radni 

otrzymali    w  dokumentach. 

Ponadto informował  m. innymi : 

1. W dniu 31 października 2019 roku dokonano odbioru końcowego polegającego na  

przebudowa dróg gminnych ul. Koszarowej i ul. Cholewińskiego. W ramach zadania obie ulice zyskały 

nowe nawierzchnie asfaltowe, wymieniono większość krawężników. W przypadku ul. Koszarowej na 

odcinku o nawierzchni żużlowej wykonano nowe warstwy nośne oraz przebudowano sieci 

odwadniające oraz oświetlenie uliczne. Wykonano również dodatkowych 69 miejsc postojowych. 

Wzdłuż całej ulicy Koszarowej wykonano nowe ciągi pieszo-rowerowe oraz chodniki. Ostateczna 

powykonawcza wartość wszystkich robót wyniosła 1 461 929,66 zł. Na to zadanie uzyskaliśmy 

dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych w wysokości 80%  kosztów inwestycji tj. 1 169 543 

zł.  

2. W dniu 20 listopada 2019 roku dokonaliśmy odbioru końcowego robót związanych  

z przebudową ul. Garncarskiej, ul. Ks. Chojeckiego i ul. Zduńskiej. W ramach inwestycji wykonane 

zostały nowe nawierzchnie bitumiczne, wymienione zniszczone studzienki wpustowe deszczówki oraz 



część krawężników i chodników. W ulicy Zduńskiej zmienione zostały także warstwy konstrukcyjne 

jezdni. Ostateczna powykonawcza wartość wszystkich robót wyniosła 516 479,21 zł. Na to zadanie 

również uzyskaliśmy dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych w wysokości 80%  kosztów 

kwalifikowalnych inwestycji tj. 413 183 zł.   

3. Zakończyliśmy również realizowane siłami własnymi prace przy budowie chodnika przy 

budynku Nowe Osiedle 8 oraz dwóch progach zwalniających na drogach okalających plac Nowy 

Rynek.  

4. Trwają prace przy budowie ścieżki rowerowej i chodników przy ul. Mławskiej na odcinku od 

ul. Młyńskiej do torów. Wykonawca powinien zakończyć roboty do dnia  

2 grudnia ale z zaawansowania robót widać, że termin nie zostanie dotrzymany. Zadanie zostanie 

rozliczone powykonawczo a wartość umowna na podstawie przedmiarów inwestorskich wynosi około 

324 tys. zł.     

5. W dniu 27 listopada 2019 roku zostały zawarte umowy na dostawę w 2020 roku energii 

elektrycznej dla Rypińskiej Grupy Zakupowej na potrzeby oświetlenia lokali  

i obiektów oraz oświetlenia ulicznego. 

6. W dniu 28 listopada 2019 roku w imieniu Urzędu Miasta, jednostek organizacyjnych  

i Instytucji Kultury zostały złożone wnioski o zwroty nadpłat, które powstały  

w związku z wejściem w życie tzw. „ustawy prądowej”. Szacowana wartość oszczędności za 2019 rok 

dla Gminy Miasta Rypin (wraz z jednostkami organizacyjnymi i Instytucjami Kultury) wyniesie około 

140 tys. zł.   

7. W dniu 21 listopada 2019 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa 

budynku zarządzania i monitoringu imprez sportowych w MOSiR  

w Rypinie. Wykonawca Timber PROJECT Sp. z o.o. z Warszawy na realizację zadania ma czas do 21 

grudnia 2019 roku. Wartość brutto umowy wynosi  

220 000,00 zł. 

8. W dniu 29 listopada 2019 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa sieci 

komputerowej w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 – Szkole Podstawowej nr 1 im. mjr. Henryka 

Sucharskiego. Wykonawca BCS Balcerzak, Holisz, Jaworski Spółka Jawna z Płocka na realizację zadania 

ma czas do 29 grudnia  



2019 roku. Wartość brutto umowy wynosi 137 760,00 zł. 

Informował też nt.  działań oświatowych : 

1. W  związku z udziałem Gminy Miasta Rypin w programie pilotażowym Ośrodka Rozwoju 

Edukacji w Warszawie w naszym mieście  jest realizowany harmonogram działań rozwojowych  

„Monitorowanie jakości pracy szkół i przedszkoli”, w trosce                     o jakość  miejskiej edukacji w 

każdej placówce odbyły się debaty z udziałem rodziców, uczniów oraz nauczycieli.  

2. W trosce o zdrowie rypińskich seniorów finiszują programy polityki zdrowotnej                         

pn. „Program zapobiegania upadkom dla seniorów” oraz „Program profilaktyki zakażeń 

pneumokokowych wśród osób dorosłych w oparciu o szczepienia przeciwko pneumokokom”.  

3. Wydano decyzje o przyznaniu dofinansowania kosztów kształcenia młodocianych 

pracowników  na łączną kwotę  107 000,00 zł.  

4. Zakończono realizacje projektu „Szkoła kodowania i programowania” w tym zakup sprzętu 

ICT  oraz modernizacja sieci w  SP1  przy ul. 3 Maja 3, (środki pozyskane                         z Fundacji 

ORLEN - cały projekt  220 000 zł). 

5. Złożono wniosek sprawozdawczy z realizacji projektów Szkoła Miłośników Robotyki przy SP nr 

1 (na kwotę 52 700 zł),  Szkoła Miłośników Robotyki przy SP nr 3 (na kwotę 52 700 zł) za miesiące 

sierpień, wrzesień i październik. 

6. Realizowane są na bieżąco 4 projekty : Szkoła Miłośników Robotyki przy SP nr 1 na kwotę 52 

700 zł,  Szkoła Miłośników Robotyki przy SP nr 3 na kwotę 52 700 zł, Szkoła jutra – II edycja na kwotę 

120 000 zł oraz Okno na zawód przyszłości na kwotę                              1 737 612,79 zł. 

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady nawiązał do wizyty pana Prezydenta Andrzeja Dudy 11 Listopada w Rypinie. 

Podkreślił jak wyjątkowym wyróżnieniem dla naszego miasta była ta wizyta. Dodał, że jest to przede 

wszystkim zasługa pana Burmistrza. Podziękował też Radzie za nadanie skwerowi przy ul. Powstania 

Styczniowego nazwy „100-lecia Odzyskania Niepodległości „. Przy okazji podziękował panu 

Burmistrzowi za 4,5 roku pracy w Komitecie Regionów.  

Radna  p. Federowicz również gratulowała panu burmistrzowi  organizacji święta Niepodległości. Do 

gratulacji przyłączył się radny Tyburski. Pytał, czy w związku z przetargiem na energię elektryczną uda 

się zaoszczędzić 140 000 zł w stosunku do roku ubiegłego? Następnie pytał, kiedy skończy się remont 



skrzyżowania ul. Lipnowska – Kościuszki i czy zostaną tam zamontowane barierki? Pytał też, czy będą 

szlabany na przejeździe kolejowym? Przejazd ten trzeba poprawić. Sugerował, aby zwrócić się do PKP 

o szybką interwencję. Nawiązał również do chodnika przy ul. Gdańskiej, gdzie jego zdaniem 

przydałaby się barierka. Jest tam duży ruch zarówno samochodowy jak i pieszy. 

Pan Burmistrz  wyjaśniał, że barierki są planowane w miejscu, gdzie wcześniej znajdowała się apteka. 

Dodał, że Urząd Marszałkowski widzi potrzebę, aby w przyszłym roku pojawiła się tam sygnalizacja. 

Jeśli jednak uda się ograniczyć ruch w mieście, być może  nie będzie to koniecznie. Nie wiadomo 

jednak jeszcze dokładnie, w jakim terminie zakończy się inwestycja. Co do PKP, inwestycja nie została 

jeszcze zakończona. Jeśli jednak wymaga poprawki, zostanie inwestorowi zwrócona na to uwaga. 

Termin do 30 kwietnia.  

Co do barierki przy ul. Gdańskiej są prowadzone rozmowy. Być może będzie likwidowane przejście 

dla pieszych przy ul. Powstania Styczniowego i będzie jedno przejście przesunięte w stronę mostu. 

Jest też potrzebna opinia Policji.  

Radny p. Nowatkowski zwracał uwagę na fakt, że podczas którejś z sesji pan Burmistrz zapowiadał, że 

są plany przywrócenia ruchu osobowego pociągów w Rypinie. Pytał, czy w związku z tym zostały 

podjęte jakieś działania i jak ustosunkowali się włodarze sąsiednich miejscowości, którzy mieliby brać 

udział w tym zadaniu?  Pan radny pytał też o działkę przy ul. Koszarowej,  o którą działkę dokładnie 

chodzi i jakie przeznaczenie ma ta nieruchomość? 

Pan Burmistrz poinformował, że odbyło się już spotkanie w tej sprawie. Chodzi o ożywienie tej linii 

kolejowej. Koszt tego przedsięwzięcia opiewa na kwotę 20 mln zł. Dodał, że mają zostać uruchomione 

programy „Kolei +” i należy tą szansę wykorzystać. Można uzyskać 85 % dofinansowania. Chodzi 

przede wszystkim o połączenie takich linii kolejowych jak: Grudziądz – Brodnica – Rypin – Sierpc – 

Płock. Sąsiedzi ustosunkowali się pozytywnie. Najważniejsza kwestia dotyczy jednak tego, czy Urzędy 

Marszałkowskie będą miały środki, aby te linie były utrzymywane. Jeśli do tego terminu zadanie nie 

zostanie wykonane, miastu będzie należało się odszkodowanie.  

W odpowiedzi na pytanie dot. działki przy ul. Koszarowej, burmistrz informował, że chodzi o działkę 

pod usługi , po drugiej stronie mieszkaniowej. 

Radny Żywocki zgłaszał problem z wyjazdem z ul. Mleczarskiej. Jego zdaniem potrzebne jest tam 

rondo. Przy okazji wspomniał o ul. Kościuszki. Jest to według niego najgorszy odcinek drogi w Rypinie. 

Trzeba naciskać, aby ZDW i Urząd  Marszałkowski wywiązali się z obietnic, gdyż projekt już od dawna 

jest gotowy.  



Burmistrz wyjaśniał, że miasto liczy na wsparcie. Droga ta jest w programie RPO. Nie ma jeszcze 

decyzji środowiskowych.  

Radny Szczęsny prosił,  aby pamiętać o ul. Polnej. Przypomniał też, że p. burmistrz obiecał spotkanie 

mieszkańcom ul. Sadowej.  

 Burmistrz proponował, aby przenieść to spotkanie na początek nowego roku. Dodał, że w ciągu 

ostatnich dziesięciu lat drogi traktowane były priorytetowo . Ulica Polna ma swoje problemy 

szczególne z kanalizacją i deszczówką. Nie było możliwości pozyskać na to środków w związku z 

niewielkim zagęszczeniem ludności w tym miejscu.  

Radny Sobierajski pytał o chodnik przy ul. Mławskiej znajdujący się przed przejazdem kolejowym. 

Zwrócił również uwagę, że przy ul. Orzeszkowej nie ma przejścia dla pieszych. Poruszył też temat 

stołówek szkolnych. Pytał, czy aktualny jest pomysł reaktywacji stołówki w szkole przy ul. Sportowej?  

W temacie chodnika przy ul. Mławskiej p. burmistrz  wyjaśniał , że tam jest po prostu pas kolejowy. 

Oczywiście nie może to zostać w takim stanie. Liczy na rozwiązanie problemu wspólnie z koleją, będą 

się starali ze sobą porozumieć. Co do przejścia dla pieszych przy ul. Orzeszkowej, przyznał rację, iż jest 

to słuszna uwaga. W temacie stołówek szkolnych, to trzeba mieć świadomość, że stołówka szkolna w 

SP nr 1 ma pewne ograniczenia. Być może trzeba pomyśleć o tym, aby jedna lub dwie stołówki 

gotowały na skalę miasta. Priorytetem jest utrzymanie stanowisk pracy. Nikt nie ma zamiaru 

pozbywać się stanowisk pracy. 

Radny Kędzierski odnosząc się do wypowiedzi radnego Sobierajskiego wyraził opinię, że nie widzi 

potrzeby malowania przejścia dla pieszych na ul. Orzeszkowej. Jest to ul. ślepa. Poruszają się tam 

głównie samochody KOMESU i RTBS. Nigdy nie było tam przejścia, ludzie chodzili i będą chodzili tak, 

jak chcą. Jeśli nie ma przejścia, można przechodzić wszędzie i nie są łamane wówczas żadne przepisy.  

Radny Nowatkowski pytał, na jakim etapie jest sprawa odzyskania działki od PKS?  

Pan Burmistrz informował, że obecnie toczą się rozmowy i są blisko porozumienia, które zostało już 

radnym przedstawione. Ma nadzieje, że niedługo będzie mógł przedstawić Radzie gotowe 

porozumienie.  

Radny Dworzyński dziękował za zorganizowanie wydarzeń 11 Listopada. Dziękował również za 

spowalniacze zamontowane przy ul. Nowy Rynek. Przypominał również o parkingu przy ul. Wesołej.  

 Burmistrz  zauważył, że parking jest terenem prywatnym, na którym są wydane warunki zabudowy 

dla budowy pawilonu handlowego. Są prowadzone rozmowy. Chcielibyśmy pozyskać ją jak najtaniej, 

szczególnie, że później będzie trzeba wyłożyć spore pieniądze na remont.  



Radny Murawski w imieniu mieszkańców ul. Cholewińskiego i ul. Koszarowej dziękował za remont tej 

ulicy.  

Pytał również , czy Prezes ZNP przeniósł się już do nowej siedziby i czy pomieszczenia ZNP, które do 

tej pory  zajmował zostały już przekazane do dyspozycji pani dyrektor? Pytał też, czy nowe 

pomieszczone które zostały udostępnione przy ul. Sportowej zostały przekazane w drodze umowy 

sporządzonej na piśmie?  

Radny Kędzierski pytał, czy odbył się już odbiór techniczny ul. Koszarowej i Cholewińskiego? Jego 

zdaniem część drogi jest położona wyżej. Pytał, czy było to zamierzone?  

Radny Nowatkowski z kolei  pytał, czy jest szansa, aby zainwestować w wjazd na teren PKP od ul. 

Dworcowej, przy rampie i do ul. Koszarowej i czy to jest nasz teren ? 

Radny Kędzierski odpowiadając radnemu  Nowatkowskiemu tłumaczył, że teren należy do PKP, a 

żadna droga tam nie istnieje. Niedawno PKP sprzedało sporą część tej działki prywatnemu 

przedsiębiorcy.  

Pan Burmistrz odpowiadając na pytanie radnego Murawskiego informował, że lokale są już do 

dyspozycji dyrektor Kuźmińskiej.  

W odpowiedzi na zapytanie radnego Kędzierskiego informował, że kierownik Kosiński sprawdzi tę 

sprawę. Na razie nie było żadnych uwag, ani w protokole odbiorczym, ani od mieszkańców.  

Radny Szczęsny pytał, czy brane są pod uwagę podwyżki dla pracowników administracyjnych, gdy 

wielu z nich zarabia niewiele więcej niż najniższa krajowa.  

Burmistrz wyjaśniał, że bardzo chciałby jako kierownik urzędu, aby jego pracownicy zarabiali lepsze 

pieniądze, warte ich pracy i wykształcenia, jednak nie jest tajemnicą, że w budżecie jest 3 mln 

deficytu i aby sprostać płacy minimalnej i dać ustawowe podwyżki nauczycielom będzie to bardzo 

trudne. Trzeba znaleźć równowagę pomiędzy wydatkami a wpływami.  

Burmistrz poinformował również, że od stycznia planowane jest reaktywowanie komisji basenowej.  

 

Ad.6 

Przewodniczący  Rady Miasta  zamknął obrady  XVI sesji. 

Płyta z nagraniem obrad  sesji  stanowi  integralną część  protokołu.  

 



Protokołowała :                                                                   Przewodniczący  Rady Miasta Rypin  

Mariola Małecka                                                                       Sławomir Malinowski  

Joanna Cieszyńska  

 

 

 

 

        

 

 

 

 

 

 

  

 

 


